

[Text]

which would go to Guatemala, plus some provisions regarding mutual sharing of sea bed and things like that. But compared to a year ago, marvelous progress has been made in Belize. It is one of the positive signs in that area.

The Chairman: I think with your agreement we will break at 11.00 o'clock. The Minister of Trade will be here soon. It will give us a chance to thank our witnesses and to ask them to come back this afternoon at 3.30 in this same room.

This meeting stands adjourned.

• 1110

• 1112

The Chairman: Order, please. This committee will come to order. We will pursue consideration of our term of reference of March 24 last, dealing with the examination of all aspects of our relations with Latin American countries and the Caribbean.

For the second meeting this morning we are delighted to welcome the Minister of State for Trade, Mr. Edward Lumley, who as you know has had an active time since his nomination. He has made seven trips through the theatre which is our area of interest and he has made visits to five different countries since his nomination. I think the biggest success he has had now is with Mexico. As you know, he was instrumental in getting Canadian businessmen to be more and more involved in Mexico.

I believe, Mr. Minister, you will want to introduce your officials and you will want to make an opening statement.

Hon. Edward Lumley (Minister of State (Trade)): Thank you, Mr. Chairman, members of the committee. First of all I want to thank you for this opportunity of appearing before your subcommittee today to discuss the implications of our commercial relationship between Latin American and the Caribbean and Canada. As a member of Parliament, because I think it is really long overdue that members of Parliament take an active interest in our international affairs, and the detailed discussion you are having on this very important area I think will go a long way to facilitating the government's effort.

I would like first of all, Mr. Chairman, to introduce the members of our office who are with me here today. First of all, Mr. Barry Steers is the Assistant Deputy Minister responsible for international trade. Barry has been an ambassador in Brazil, one of the countries you are studying, so he has an intimate knowledge of our affairs in Latin America as well as all around the world. Then we have Mr. Lindsay MacNeil, who is responsible for Latin America for the Department of Industry, Trade and Commerce, and Mr. John Treleaven, from Lindsay's staff. Then we have the Assistant Vice-President of the Export Development Corporation, Mr. Roger Paquette, who is responsible for Latin America for EDC.

[Translation]

iraient au Guatemala, plus certaines dispositions concernant la jouissance mutuelle du lit de la mer, entre autres choses. En comparaison de l'année dernière, il s'agit de progrès merveilleux. C'est un des signes positifs dans cette région.

Le président: Avec votre accord, nous allons nous interrompre à 11 h 00. Le ministre du Commerce devrait bientôt arriver. Cela nous laisse le temps de remercier nos témoins et de leur demander de revenir cet après-midi à 15 h 30 dans cette même salle.

La séance est levée.

Le président: A l'ordre, s'il vous plaît. Nous poursuivons l'étude de notre mandat du 24 mars de cette année se rapportant à tous les aspects de nos relations avec les pays latino-américains et les Antilles.

Nous sommes heureux d'accueillir parmi nous à cette deuxième réunion de ce matin, le ministre d'État au Commerce, M. Edward Lumley, qui, comme vous le savez, a été très actif depuis sa nomination. Il a fait sept voyages dans la région qui nous intéresse et a visité cinq pays différents depuis sa nomination. Je pense que son plus grand succès a été au Mexique. Comme vous le savez, il a joué un rôle de premier plan pour ce qui est d'intéresser les hommes d'affaires canadiens à exercer de plus en plus d'activités au Mexique.

Je vous demande donc, monsieur le ministre, de nous présenter les hauts fonctionnaires qui nous accompagnent et de faire votre déclaration d'ouverture.

L'honorable Edward Lumley (ministre d'État, Commerce): Merci, monsieur le président, et membres du Comité. J'aimerais d'abord vous remercier de cette occasion que vous m'avez donnée de comparaître devant votre sous-comité aujourd'hui pour discuter des répercussions de nos relations commerciales avec l'Amérique latine et les Antilles. En ma qualité de parlementaire, je tiens à vous féliciter de cette initiative qui en fait, se fait attendre depuis longtemps. En effet, il était temps que les députés et sénateurs s'intéressent un peu plus activement à nos affaires internationales et les débats exhaustifs que vous consacrez à cette question faciliteront, je pense, les efforts du gouvernement.

J'aimerais commencer, monsieur le président, par présenter les membres de mon bureau qui sont ici aujourd'hui. Je commencerai par M. Barry Steers, sous-ministre adjoint, responsables des relations commerciales internationales. M. Steers a été ambassadeur au Brésil, l'un des pays que nous étudions, il a une connaissance approfondie de nos affaires en Amérique latine ainsi que de nos affaires internationales. Il y a ensuite M. Lindsay MacNeil, responsable de l'Amérique latine au ministère de l'Industrie et du Commerce et M. John Treleaven qui travaille pour M. MacNeil. Nous avons aussi le vice-président adjoint de la Société pour l'expansion des exportations, M. Roger Paquette, également responsable de l'Amérique latine pour la SEE.